
The McGill Institute for the Study of Canada (MISC) is pleased to announce 

that it is now accepting applications for the Eakin Visiting Fellowship in  

Canadian Studies for the Fall 2013 and Winter 2014 terms.  

 

The Fellowship will be awarded to a high-level scholar focusing on studies  

related to Canada. It is awarded for periods of one or two academic semesters 

to a scholar with a Ph.D., normally on sabbatical from their own academic     

institution. The position is open, in terms of rank and discipline, to dynamic 

scholars who can enrich the study of Canada with fresh perspectives. The     

Fellowship may also be awarded to an individual outside of the academic     

community, whose writing, research or public career are making a significant 

contribution to intellectual life in Canada. 

 

Eakin Visiting Fellowship  
   in Canadian Studies 

The incumbent will be expected to teach one undergraduate course in Canadian 

Studies, deliver the Eakin Lecture (one lecture per academic year), participate 

in the activities of the Institute, and pursue exchanges with colleagues at 

McGill and other institutions. 
 

The Fellowship will offer a stipend of CAD $15,000 per semester, plus CAD 

$500 per semester for research-related expenses. 
 

Applicants are invited to send: 

   Letter of Application 

   Curriculum Vitae 

   Letter of Reference 

   Course Proposal for an Advanced Seminar in Canadian Studies 

   Indication of preference for the Fall (2013) or Winter (2014) term 
    

Please send application materials by January 6, 2013 to 

Eakin Visiting Fellowship in Canadian Studies 
McGill Institute for the Study of Canada 

3463 Peel Street 

Montréal (QC), H3A 1W7 

Phone: (514) 398-8346 

Fax: (514) 398-7336 

william.straw@mcgill.ca 

www.mcgill.ca/misc/eakin 

 
The Eakin Visiting Fellowship in Canadian Studies was created with the generous 

support of the Eakin Family in memory of William R. Eakin. 



L’Institut d’études canadiennes de McGill (IECM) accepte présentement les  

candidatures pour la bourse Eakin en études canadiennes pour l’année académique 

2013—2014.   

 

Cette bourse sera décernée à des chercheurs dont les champs d’intérêt se rattachent  

aux études canadiennes. Elle sera attribuée, pour des périodes d'une ou deux sessions  

universitaires, à un détenteur de doctorat jouissant d’un congé sabbatique de son  

institution. Cette distinction peut être offerte à tout chercheur dynamique, toutes  

disciplines confondues, dont les recherches servent à enrichir les études canadiennes 

par les vues nouvelles qu’elles proposent. La bourse peut également être décernée à  

un individu engagé à l’extérieur de la communauté universitaire, mais dont les écrits, 

les recherches ou la carrière publique représentent une contribution significative à la 

vie intellectuelle au Canada. 

Bourse Eakin en études 
     canadiennes 

Le récipiendaire devra enseigner un cours de premier cycle en études canadiennes,  

présenter la conférence Eakin (une conférence par année), participer aux activités orga-

nisées par l’IECM, et entretenir de réels échanges avec ses collègues de McGill et ceux 

d’autres institutions. 
 

Le montant de la bourse sera de CAD 15 000 $ par semestre, auxquels s'ajouteront 

CAD 500 $ par semestre pour couvrir les frais encourus pour fins de recherche. 
 

Les personnes intéressées doivent soumettre leur candidature en envoyant : 

   Une lettre de candidature 

   Un curriculum vitae 

   Une lettre de référence 

   Proposition pour un séminaire avancé en études canadiennes  
 Une préférence pour la période visée par la demande, soit automne 2013 ou hiver 

2014 
 

Merci d’envoyer tous documents au plus tard le 6 janvier 2013 à l’adresse suivante: 
Bourse Eakin en études canadiennes 
L’Institut d’études canadiennes de McGill 

3463, rue Peel   

Montréal (QC), H3A 1W7 

Téléphone : (514) 398-8346 

Télécopieur : (514) 398-7336 

william.straw@mcgill.ca 

www.mcgill.ca/misc/eakin 
 
 

La bourse Eakin en études canadiennes a été créé grâce à la généreuse  

contribution de la famille Eakin en mémoire de William R. Eakin. 

 


